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ČESKO: Vyjednávání mezi Piráty a STAN o nové vládě pod taktovkou koalice Spolu neprobíhají v té
nejlepší atmosféře. Některé zdroje ze STAN hovoří o tom, že partaj Ivana Bartoše je chaotická a není
schopná jasně říct, o které resorty má zájem. Bartoš na to konto CNN Prima NEWS řekl, že někteří
účastníci jednání evidentně mají záměr nasadit Pirátům psí hlavu.

Obě koalice se už několikrát sešly, společně diskutují jejich programové týmy. Spolu i Piráti a STAN
ale jednají i každý zvlášť. Obě uskupení si definují, o jaká ministerstva mají zájem a koho do čela
resortů vyšlou. A právě zde se zadrhává jednání mezi Piráty a STAN.

Od některých členů hnutí STAN zaznívá, že s postupem Pirátů nejsou spokojení. Schůzky podle nich
probíhají zmatečně a je vidět, že Piráti se perou sami se sebou kvůli volebnímu debaklu.

„Nejdřív chtěli ministerstvo práce a sociálních věcí pro Richterovou, pak zase ne. Řekli si o průmysl,
ten už pak také nechtěli. Je to chaos a nejsou schopni definovat, co přesně chtějí,“ popsal pro CNN
Prima NEWS zdroj ze Starostů. A podobně hovoří i další.

Bartoš se proti kritice ohradil. Podle něj Piráti nad ministerstvy nelavírují. „Jednáme férově,
konzistentně a ctíme dohody z jednání. Předpokládám, že by si měli u svých lidí toto zajistit i ostatní
lídři partnerských stran, se kterými se jednání dle společného memoranda účastníme,“ vzkázal
Bartoš.

„Přijde mi dosti nekorektní, když pod rouškou anonymity někteří účastníci jednání oproti dohodě na
pozadí informují média se zjevným záměrem nasazovat Pirátům psí hlavu,“ dodal Bartoš pro CNN
Prima NEWS.

Rakušan: Není to chaos. Ale jednání náročná jsou
Jeho partaj prý dala na stůl priority, které odpovídají programovým cílům Pirátů. „Všechny strany
oznámily své a některé se překrývají. O tom se teď usilovně jedná. Desítky lidí z odborných týmů pak
pracují na programovém prohlášení, které má být závazkem budoucí vlády směrem k lidem v naší
zemi,“ dodal Bartoš.

Šéf hnutí STAN Vít Rakušan ve vysílání CNN Prima NEWS řekl, že ho rozmíška mrzí. „Já žádné
anonymní informace z jednání nevynáším. To, že jednání jsou komplikovaná a výsledky voleb
způsobily napětí, je pravda. Ovlivňuje to i rychlost, potažmo pomalost vyjednávání,“ zhodnotil
Rakušan.

Podle něho je důležité posunout jednání dál. „Musíme se dostat do bodu, kdy přijdeme za koalicí
Spolu a budeme mít zcela jasno, jak budeme postupovat,“ míní Rakušan. Jednání s Piráty podle něj
nejsou chaotická. „Takové slovo bych nepoužil. Ale ta jednání jsou náročná,“ podotkl lídr STAN.

U Pirátů panuje špatná nálada kvůli výsledkům voleb, po kterých strana ztratila 18 poslaneckých
mandátů. Ve Sněmovně zůstala Pirátům čtyři křesla, zatímco Starostové budou mít díky kroužkování
33 zákonodárců. Piráti si dělají analýzu, proč k takovému scénáři došlo.
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Právě nepoměr v mandátech jednání komplikuje. Piráti si dělají nárok na stejný počet ministerstev,
jako bude mít hnutí STAN. Rozhodnutí o vstupu do vlády však zatím není u Pirátů definitivní. Až
bude hotové programové prohlášení a bude jasné personální složení vlády, vstup do kabinetu Petra
Fialy má ještě posvětit členská základna Pirátů.
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